
 

UNIVERSITETET                                Institutt for biovitenskap 
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ADMINISTRASJONEN 
I. 1/2013 

 
 
 

INNKALLING KONSTITUERENDE STYREMØTE   
 

Instituttstyrets møte nr 1/2013 – 24.01.2012, kl.11.00, rom 1206 (skolelabbens møterom) 
 

I DET GODE STYREARBEID 
Første del av møtet er satt av til gjennomgang av ”Det gode styrearbeid” ved Knut T. Bostad, 
Hartmark AS. Denne gjennomgangen er beregnet til ca. 1 time. 
 

II KONSTITUERENDE STYREMØTE 
 
 Lunsj 
 
III ORDINÆRT STYREMØTE 
 
V-SAK 1/2013 GODKJENNING AV INNKALLING 
 Forslag til vedtak: Innkallingen godkjennes 
 
V-SAK 2/2013 DELEGERING TIL INSTITUTTLEDER 
 Sakspapirer:  
   Saksfremlegg fra kontorsjef 

    Endret rutine for godkjenning av bedømmelseskomitée 
 
Forslag til vedtak: Instituttleder gis fullmakt til å godkjenne sakkyndige komitéer og foreta 
innstillinger i midlertidige vitenskapelige stillinger for inneværende styreperiode (1.01.13-
31.12.16). Vedtak om tilsetting for denne type stillinger fattes i instituttets tilsettingsutvalg. 
Instituttleder gis fullmakt til å godkjenne kunngjøringstekster, sakkyndig komité og 
innstillingskomité for faste vitenskapelige stillinger som er vedtatt utlyst av styret. 
Innstillingen for faste vitenskapelige stillinger behandles i instituttstyret.  
Vedaket er underlagt de ordninger som til en hver tid måtte gjelde ved UiO/MN-fakultetet 
for denne type stillinger. 
 

V-SAK 3/2013 OPPNEVNING AV TILSETTINGSUTVALG FOR STIPENDIATER OG 
POSTDOKTORER 

 Sakspapirer: 
  Saksfremlegg fra instituttleder/kontorsjef 

 
Forslag til vedtak: Det opprettes et tilsettingsutvalg for tilsetting av stipendiater og 
postdoktorer bestående av:  professor Norbert Roos (leder), professor Helene M. Lampe, 
stipendiat Monica H. Solbakken. Vara: professor Tom A. Kristensen, professor Winnie 
Eskild,  forsker Øystein Langangen 

 
V-SAK 4/2013 NEDSETTING AV INTERVJUKOMITÉ FOR VURDERING AV INNSTILTE SØKERE 

TIL STILLING SOM 1. AMANUENSIS I MOLEKYLÆR MIKROBIOLOGI 
 Sakspapirer: 
   Saksfremlegg fra instituttleder/kontorsjef 
   Endelig kunngjøring og søkerliste 
   Oppnevning av sakkyndig komité 
   Innstilling fra sakkyndig komité 
 
 Forslag til vedtak: Intervjukomitéens sammensetning: 
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Professor Finn-Eirik Johansen (leder) 
Professor Odd Stokke-Gabrielsen 
Førsteamanuensis Anne K. Brysting 
Student Jonfinn M.B. Knutsen  
Kontorsjef Maren Onsrud vil være intervjukomitéens sekretær. 
De innstilte kandidatene innkalles til intervju og prøveforelesning. 

 
 

V-SAK 5/2013  OPPNEVNING AV SAKKYNDIG KOMITÉ FOR STILLING SOM 
PROFESSOR/FØRSTEAMANUENSIS I TOKSIKOLOGI 

 Sakspapirer: 
   Saksfremlegg fra instituttleder/kontorsjef 
   Utlysningstekst og søkerliste 
    Regler for tilsetting i professorater og førsteamanuensisstillinger 

http://www.uio.no/om/regelverk/personal/vitenskapelig/tilsettingprof.html 
 
Forslag til vedtak: Styret støtter forslaget til sammensetning av sakkyndig komité bestående 
av professor Cynthia de Wit, professor Franscesco Regioli og professor Helmut Segner. 
Administrativt medlem av komitéen professor Bente Edvardsen. 

 
 
O-SAK 1/2013 MØTEPLAN 2013 
 Sakspapirer: 
   Saksfremlegg fra kontorsjef 
 
O-SAK 2/2013 PROGRAMRÅD, UNDERVISNINGSUTVALG OG PHD-UTVALG 
 Sakspapirer: 
   Saksfremlegg fra kontorsjef 
 
D-SAK 1/2013 EKSTERN STYREREPRESENTANT OG SCIENTIFIC ADVISORY BOARD 
 Sakspapirer: 
   Saksfremlegg fra instituttleder 
 
D-SAK 2/2013 OVERGANGSGRUPPENS ANBEFALINGER 
 Sakspapirer: 
   Saksfremlegg fra kontorsjef 

    Mandat og sammensetning for overgangsgruppen 
Synopsis av arbeidsgruppenes (6) innspill til overgangsgruppen 
Notat til MN-fak fra overgangsgruppen, datert 5.12.12 
Referat fra 13. møte i overgangsgruppen 

 
 
 
EVENTUELT 
 

 
Blindern, 17.01.13 

 
 

 Finn-Eirik Johansen 
     Instituttleder  
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Til: Instituttstyret ved Institutt for biovitenskap 
 
Sakstype: Vedtakssak 
Saksnr.:  V-sak 2/2013 

Møtedato: 24.01.13 

Notatdato: 17.01.13 

Saksbehandler: Maren Onsrud 

 
Sakstittel: Delegering til instituttleder 
 
Tidligere plandokumenter/henvisning til lovverk etc.: 
 
De viktigste problemstillinger: 
Instituttlederne ved IMBV og BI har i forrige periode hatt fullmakt til å godkjenne sakkyndige komitéer og 
foreta innstillinger i midlertidige vitenskapelig stillinger, og å godkjenne kunngjøringstekster for faste 
vitenskapelige stillinger som er vedtatt utlyst av styret. 
Ordningen har virket etter intensjonen, og har sikret god fremdrift i ansettelsessaker. 
 
Fakultetet ønsker nå (notat til instituttene datert 6.12.12) å flytte godkjenningsmyndigheten for 
bedømmelseskomitéer for vitenskapelige toppstillinger til innstillingsorganet ved instituttene eller den 
innstillingsorganet har bemyndiget. Det vil være hensiktsmessig at instituttleder har en slik 
godkjenningsmyndighet. 
 
 
Forslag til vedtak: Instituttleder gis fullmakt til å godkjenne sakkyndige komitéer og foreta innstillinger i 
midlertidige vitenskapelige stillinger for inneværende styreperiode (1.01.13-31.12.16). Vedtak om tilsetting 
for denne type stillinger fattes i instituttets tilsettingsutvalg. 
Instituttleder gis fullmakt til å godkjenne kunngjøringstekster, sakkyndig komité og innstillingskomité for 
faste vitenskapelige stillinger som er vedtatt utlyst av styret. Innstillingen for faste vitenskapelige stillinger 
behandles i instituttstyret.  
Vedaket er underlagt de ordninger som til en hver tid måtte gjelde ved UiO/MN-fakultetet for denne type 
stillinger. 
 
 
Vedlegg:  

- Endret rutine for godkjenning av bedømmelseskomitéer 
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DiG: Oet matematisk-naturvitenskapelige fakultet Notat 

U niversitetet i Oslo 

Til:instituttledere og kontorsjefer ved MN 

Dato: 06.12.2012 

Saksnr.: 2011/1900 

Endret rutine for godkjenning av bedommelseskomiteer 
Bed0mmelseskomiteer i vitenskapelige toppstillinger har til na blitt godkjent av dekan etter forslag 
fra instituttene. Rutinen ble presisert i notat av 03.01.2012 (ref.nr. 2011/1900-6). 

Etter diskusjon i instituttlederm0tet 06.12.2012 har fakultetets Iedelse besluttet a endre rutinen. 
Godkjenningsmyndigheten flyttes na fra dekan til innstillingsorganet ved instituttene eller den 
innstillingsorganet har bemyndiget, jfr regler for til setting i professorater og 
f0rsteamanuensisstillinger § 8. Det er altsa opp til instituttstyrene ved hvert enkelt institutt a 
avgj0re hvor oppgaven skalligge. 

Vi gj0r oppmerksom pa at oversendelse av informasjon om medlemmene til personalkonsulenten 
rna inneholde samme utfyllende informasjon som tidligere, jfr. notat av 03.01.2012. 

Medhilsen 

Knut Fcegri 
dekan 

Olaf Kristian Sund 
f0rstekonsulent 

Dokumentet er elektronisk produsert og godkjent ved UiO i trad med UiOs reglement for elektronisk godkjenning. 

Kopi: personalkonsulenter ved MN 

Fakultetsadministrasjonen Telefon: 22 85 63 44 

Kontoradr.: Sem S~lands vei 24 Telefaks: 22 85 63 39 
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Til: Instituttstyret ved Institutt for biovitenskap 
 
Sakstype: Vedtakssak 
Saksnr.:  V-sak 3/2013 

Møtedato: 24.01.13 

Notatdato: 17.01.13 

Saksbehandler: Finn-Eirik Johansen/Maren Onsrud 

 
Sakstittel: Oppnevning av tilsettingsutvalg for stipendiater og postdoktorer 
 
Tidligere plandokumenter/henvisning til lovverk etc.: 
 
De viktigste problemstillinger: 
Tilsettingsmyndighet for doktorgradsstipendiater og postdoktorer er delegert fra fakultet til instituttene. 
Delegasjonen forutsetter enstemmig uttalelse fra vurderingskomitéen, og at denne tas til følge og ikke 
påklages. Hvis disse betingelsene ikke er oppfylt, fattes tilsettingsvedtaket av fakultetets tilsettingsutvalg.  
IBV foreslår å oppnevne et tilsettingsutvalg, bestående av  
 
Forslag til vedtak: Det opprettes et tilsettingsutvalg for tilsetting av stipendiater og postdoktorer 
bestående av:  
 
Professor Norbert Roos (leder)                      Professor Tom A. Kristensen (vara) 
Professor Helene M. Lampe                          Professor  Winnie Eskild (vara) 
Stipendiat Monica H. Solbakken                    Forsker Øystein Langangen (vara) 
 
 
Vedlegg:  
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Til: Instituttstyret ved Institutt for biovitenskap 
 
Sakstype: Vedtakssak 
Saksnr.:  V-sak 5/2013 

Møtedato: 24.01.13 

Notatdato: 17.01.13 

Saksbehandler: Finn-Eirik Johansen/Maren Onsrud 

 
Sakstittel: Oppnevning av sakkyndig komité for stilling som professor/1. amanuensis i toksikologi 
 
Tidligere plandokumenter/henvisning til lovverk etc.: 
 
De viktigste problemstillinger: 
Stillingen ble lyst ut med søknadsfrist 26.12.12 og det innkom totalt 20 søknader. 
En sakkyndig komité skal bestå av et administrativt medlem fra instituttet og 2-3 eksterne medlemmer, 
hvorav inkludert kvinner og forsker fra utlandet, som dekker angjeldende fagfelt for stillingen. De fleste av 
instituttets ansatte er utelukket fra å være respresentanter i følge regelverket. 
 
Administrativt medlem skal rettlede komitéen mht de generelle reglene for bedømmelse i vitenskapelige 
stillinger og de bedømmelseskriteriene det i utlysningsteksten og betenkningen er lagt særlig vekt på. 
 
 
 
Forslag til komité: 
Det er ønsket å oppnevne en faglig komité med ekspertise som dekker alle relevante fagområder innen 
utlysningen. Profesor Ketil Hylland er inhabil og komitéen vil ledes av Professor Bente Edvardsen, som er 
marinbiolog og har bred kunnskap innen akvatisk økologi selv om hun ikke er økotoksikolog. Edvardsen 
har imidlertid erfaring fra arbeid med toksisitet gjennom sin forskning på giftige alger og effekter av disse. 
Den foreslåtte komitéen består av to kvinner, Bente Edvardsen og Cynthia de Wit, samt to menn, 
Francesco Regoli og Helmut Segner. De eksterne medlemmene har spesiell ekspertise innen 
akkumulering, langtransporterte miljøgifter og modellering (de Wit), biokjemisk og molekylærbiologisk 
økotoksikologi (Regoli), samt cellebasert og helserelatert økotoksikologi (Segner). Alle tre har imidlertid 
en bred basis i generell økotoksikologi. 
 
Professor Cynthia de Wit er internasjonalt ledende innen forskning på bromerte stoffer spredning og 
opptak i mennesker og i andre organismer. I tillegg har hun lang erfaring innen forskning på miljøgifter i 
arktiske organismer. Hennes forskning har særlig rettet seg mot hvordan organiske miljøgifter fordeles og 
akkumuleres, samt biomagnifisering. De Wit leder forskningsgruppen som arbeider med organiske 
miljøgifter ved ITM, Stockholms Universitet.  
 
Professor Francesco Regoli er internasjonalt ledende innen biokjemisk og molekylærbiologisk 
økotoksikologi, med et spesielt fokus på marine organismer. Han har en omfattende produksjon omkring 
mekanismer knyttet til oksidativ stress og gentoksisitet, blant annet i arktiske og antarktiske organismer, 
men er også anerkjent for sitt arbeid innen andre biokjemiske mekanismer for cellulær toksisitet av 
fremmedstoffer. Regoli har vært opptatt av hvordan organismer kan tilpasse seg ulike typer stress og har 
også forsket på effekter av temperatur-stress, UV og naturlige toksiner. 
 
Professor Helmut Segner var blant de første som benyttet primærkulturer av celler fra fisk i forskning på 
effekter av fremmedstoffer og nyter bred anerkjennelse for sin forskning på toksisitet på cellenivå, blant 
annet effekter av fremmedstoffer på membranpumper. Segner har bred erfaring med ulike mekanismer for 
toksisitet, deriblant hormonforstyrrelser og effekter på reproduksjon og utvikling. Han har arbeidet mye 
med ulike fiskemodeller, blant annet sebrafisk, men har også vært involvert i forskning på 
fiskepopulasjoner. 
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Professor Cynthia de Wit, Stockholm Universitet 
http://www.itm.su.se/page.php?pid=536&id=66 
Professor Franscesco Regioli, University of Ancona 
http://www.univpm.it/Entra/Engine/RAServePG.php/P/320710012150/idsel/547/docname/FRANCESCO%
20REGOLI 
Professor Helmut Segner, University Bern 
http://www.fair-fish.ch/files/pdf/was-wer-wo/cv_segner.pdf 
 
 
Forslag til vedtak: 
Styret støtter forslaget til sammensetning av sakkyndig komité bestående av professor Cynthia de Wit, 
professor Franscesco Regioli og professor Helmut Segner. Administrativt medlem av komitéen professor 
Bente Edvardsen. 
 
 
Vedlegg:  

- Utlysningstekst og søkerliste 
 
Regler for tilsetting i professorater og førsteamanuensisstillinger 
http://www.uio.no/om/regelverk/personal/vitenskapelig/tilsettingprof.html 
 
 
 

  

33

http://www.itm.su.se/page.php?pid=536&id=66�
http://www.univpm.it/Entra/Engine/RAServePG.php/P/320710012150/idsel/547/docname/FRANCESCO%20REGOLI�
http://www.univpm.it/Entra/Engine/RAServePG.php/P/320710012150/idsel/547/docname/FRANCESCO%20REGOLI�
http://www.fair-fish.ch/files/pdf/was-wer-wo/cv_segner.pdf�
http://www.uio.no/om/regelverk/personal/vitenskapelig/tilsettingprof.html�


Kandidatrapport  Utskriftsdato 10.01.2013  

Unntatt offentlighet, jf. Offentleglova §25

Virksomhet: Universitetet i Oslo

Avdeling(er): Biologisk institutt

Intern rekrutteringstittel: 1011/1013, 2012/12821, 100, Associate/professor in toxicology, Bio

Referansenummer: 2012/12821

Stillingsbeskrivelse

Virksomhetens navn: Department of Biosciences Søknadsfrist: 26 December 2012

Overskrift: Tiltredelse:

Rekrutteringstittel (til internt bruk): Full or Associate Professor in Biology (Toxicology) Arbeidssted: Blindern, Oslo

Annonsetekst: The position will be an important contribution to the new life-science effort at the Faculty of Mathematics and Natural Sciences. The position will be

placed at the Department of Biosciences, which will be established January 1st 2013 as a result of the merger of the present Department of Biology (BI)

and the Department of Molecular Biosciences (IMBV). BI and IMBV conduct research at a high international level and research-based education at

bachelor, master and doctoral levels, and the Department of Biosciences aims at being a leading national and international education and research 

institution within biology and life sciences. The research is mainly within the fields of molecular and cell biology, physiology, ecology and evolution.

Research at the two departments is currently organized in seven research programs and a Centre of Excellence.

The Department of Biosciences will have a permanent academic staff of 48, technical and administrative staff of 65, and approx. 150 research fellows

and post doctors and 750 bachelor and master students.

The Toxicology group currently consists of 1 full professor, 2 adjunct professors, 1 postdoc, 1 part-time technician, 6 PhD students and around 20 MSc

students.

The main research focus of the Toxicology group is aquatic ecotoxicology with a particular interest for DNA damage and repair and sublethal responses

in cells and tissues at individual, population and ecosystem level. Two recent projects that may exemplify the range of activities of the research group are

method development and investigation of how toxic substances may modulate miRNA expression in aquatic organisms, and a recently concluded

mesocosm experiment on how environmental factors may interact and influence pelagic or sediment ecosystem processes. The group uses in vitro

(cell-based) and in vivo experimental models to investigate the mode of action of e.g. oil, polycyclic aromatic hydrocarbons, pharmaceuticals (statins,

emamectin), as well as metals and halogenated substances and has extensive experience with experimental exposure systems using fish and invertebrates.

We also undertake field-studies in e.g. the Oslofjord, Greenland, Iceland and the North Sea to clarify impacts of toxic substances in aquatic ecosystems.

The Toxicology group is also involved in pioneering research on how contaminants interact with other environmental pressures, e.g. eutrophication and

the presence of oil. While continuing to develop our existing strengths, the group wishes to further develop modelling of toxicological processes from

cell to ecosystem, studies with terrestrial organisms and to further expand our research on toxicological stress in extreme habitats, e.g. the Arctic.

The Toxicology group is part of the research program Integrative Biology, which has a focus on multi-level research collaboration, ranging from

molecular and cellular processes via individual responses to the dynamics at population, community and ecosystem levels. A Faculty-supported strategic

initiative in Toxicology includes researchers from the School of Pharmacy, Department of Chemistry and Norwegian Institute for Water Research. This

initiative encompasses research ranging from analytical chemistry through human and aquatic toxicology to sediment ecotoxicology. Current projects

within the strategic initiative are directed towards pharmaceutical toxicology and ecotoxicology, oxidative stress in different biological systems and

sediment ecotoxicology.

Qualifications:

Toxicology is one of three study programmes at the Department of Biology and there is a focus on integrating human toxicology and ecotoxicology in

the syllabus. A successful candidate must be qualified to teach general toxicology as well as ecotoxicology and will be expected to contribute to continue

the development of an internationally acknowledged course portfolio.
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We seek a person with top-level research expertise and teaching qualifications in ecotoxicology. The successful candidate must document knowledge and

experience in methods and applications relevant to the research activities in the Toxicology group. The applicant will further be expected to develop new

research activities of high international standard in collaboration with other researchers in the group, the programme and Department, as well as

contribute to fund-raising.

A doctoral degree, strong publication record, and solid teaching experience are the minimum requirements. An in-depth knowledge of aquatic

ecotoxicology is a prerequisite for applying to the position. The person appointed must be able to participate in lecturing, supervision and exams at

undergraduate courses in biology and at all levels in ecotoxicology and human toxicology. The successful candidate will be expected to participate in

planning, development and lecturing of toxicology courses at master and PhD levels. The appointed person must also undertake administrative duties.

The application must contain information on education, previous appointments and work experience, scientific and pedagogical activities, documentation

of teaching and administrative experience and a research plan. 

The person appointed to the position must have basic pedagogical qualifications, and those who cannot document such competence must acquire it

within the first two years of the appointment. Further information is given in “Rules for the assessment and weighting of pedagogical competence for

appointments to permanent academic posts which include teaching duties” and can be found here.

Pedagogic qualifications beyond basic competence may give a competitive advantage in the ranking of otherwise equally scientifically competent

applicants. 

As a general rule, an interview will be used in the appointment process, and it may be appropriate to require trial lectures.

Formal procedures for appointment to permanent scientific positions are given in “Rules for Appointments to Professorships and Associate

Professorships”. 

The teaching languages at the University of Oslo are Norwegian and English. The person appointed to the position is expected to be able to teach in

Norwegian and English within a time limit of 2 years from taking the position.

Application must include:

Application letter, CV, and attachments• 

Up to 10 selected scientific publications the applicant wishes to include in the evaluation  • 

A list of scientific publications with bibliographic references• 

A portfolio containing documentation of teaching experience, capability of external fund raising and other qualifications the applicant wishes

to have included in the evaluation

• 

Pay grade: 

Associate Professor, pay grade 57 – 65 (NOK 468 400 – 542 900) depending on qualifications

Professor, pay grade 68 - 84 (572 700 – 842 400) depending on qualifications.

The University of Oslo wants to have more women in permanent academic positions. Women are encouraged to apply.

The University of Oslo has a goal of recruiting more individuals with an immigrant background to academic positions. Individuals with an immigrant

background are encouraged to apply.
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Til: Instituttstyret ved Institutt for biovitenskap 
 
Sakstype: Orienteringssak 
Saksnr.:  O-sak 1/2013 

Møtedato: 24.01.13 

Notatdato: 17.01.13 

Saksbehandler: Maren Onsrud 

 
Sakstittel: Møteplan 2013 
 
 
Ut fra fakultetets møteplan for 2013 er følgende møteplan lagt for styret ved Institutt for biovitenskap: 
 
24. januar 
21. mars 
13. juni 
17. oktober 
12. desember 
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Til: Instituttstyret ved Institutt for biovitenskap 
 
Sakstype: Orienteringssak 
Saksnr.:  O-sak 2/2013 

Møtedato: 24.01.13 

Notatdato: 17.01.13 

Saksbehandler: Maren Onsrud 

 
Sakstittel: Programråd, undervisningsutvalg og PhD-utvalg 
 
Institutt for biovitenskap ønsker inntil videre å fortsette med 2 programråd, men vil ha et felles 
undervisningsutvalg og PhD-utvalg. 
 
Medlemmer i de forskjellige råd og utvalg er: 
 
Programråd for biologi 
Professor Glenn-Peter Sætre 
Professor Stein Fredriksen 
Professor Ketil Hylland 
Førstelektor Anneleen Kool (NHM) 
2 studentrepresentanter 
 
Programkoordinator: Lise Bøkenes 
 
Programråd for molekylærbiologi, biokjemi og fysiologi 
Professor Jon Nissen-Meyer 
Professor Kristian Gundersen 
Førsteamanuensis Uwe Klein 
2 studentrepresentanter 
 
Programkoordinator: Torill Rørtveit 
 
PhD-utvalget 
Professor Fahri Saatcioglu (leder) 
Professor Pål Falnes  
Professor Tom Andersen 
Førsteamanuensis Håvard Kauserud 
2 PhD-studentrepresentanter 
 
Koordinator: Helén Haugen (inntil Sumera Majid er tilbake fra permisjon) 
 
Undervisningsutvalget  
Professor Olav Sand (leder) 
Professor Glenn-Peter Sætre 
Førsteamanuensis Uwe Klein 
 
Koordinator: Studieleder Agnethe B. Salvesen 
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Til: Instituttstyret ved Institutt for biovitenskap 
 
Sakstype: Diskusjonssak 
Saksnr.:  D-sak 1/2013 

Møtedato: 24.01.13 

Notatdato: 17.01.13 

Saksbehandler: Finn-Eirik Johansen 

 
Sakstittel: Ekstern styrerepresentant og Scientific Advisory Board 
 
Det er vedtatt at IBV skal ha en ekstern styrerepresentant, og en forutsetning for dette vedtaket i IMBV og 
BI styret var at denne representanten skulle være vitenskapelig kvalifisert og ha vist strategiske evner. 
Verken IMBV eller BI har hatt et Scientific Advisory Board (SAB), men noen andre grunnenheter har dette 
og det er obligatorisk for SFF. En eventuell opprettelse av et SAB vil muligens påvirke kompetansen man 
ønsker i et eksternt styremedlem. 
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Til: Instituttstyret ved Institutt for biovitenskap 
 
Sakstype: Diskusjonssak 
Saksnr.:  D-sak 2/2013 

Møtedato: 24.01.13 

Notatdato: 17.01.13 

Saksbehandler: Maren Onsrud 

 
Sakstittel: Overgangsgruppens anbefalinger 
 
Overgangsgruppen ble opprettet etter forslag fra fakultetet og gitt følgende mandat:  
”Overgangsgruppen skal gi anbefaling om:  
• Reglement for det nye instituttet. Det vises i den anledning til Normalregler for institutter 
  http://www.admin.uio.no/admhb/reglhb/orgadm/normalreglerinstitutter.xml  
• Styresammensetning  
• Organer for spesielle delaktiviteter, herunder eventuelt  
  o Undervisningsutvalg og/eller undervisningsleder  
  o Programstyrer  
  o LAMU  
 
Overgangsgruppen skal legge anbefalingene frem for instituttstyrene ved de to instituttene til 
godkjennelse.  
Overgangsgruppen skal også sørge for at de nødvendige grupper og komiteer nedsettes for å få avviklet 
valg til nye organer. Der hvor det bare skal utpekes ansvarlige, gjøres dette av overgangsgruppen etter å 
ha innhentet råd fra de to instituttene. 
 
Overgangsgruppen har hatt 13 møter, og det ble nedsatt 7 arbeidsgrupper. Disse har vært: 
Arbeidsgruppe for 

- Organisering 
- Undervisning 
- Infrastruktur/fellesfasiliteter 
- Faglig og sosial interaksjon (samhold) 
- HMS 
- Kommunikasjon og formidling 
- Utnyttelse av biblioteksarealet 

 
Rapportene fra de enkelte gruppene finnes her:  
http://www.mn.uio.no/ibv/for-ansatte/organisasjon/overgangsprosess/arbeidsgrupper/ 
 
Vedlagt denne saken er en anfaling fra overgangsgruppen til instittuttstyret (referat fra møte 14. 01.13) og 
en oppsummering fra 6 av arbeidsgruppene fra leder for overgangsgruppa, Trond Schumacher. 
(Anbefalinger fra arbeidsgruppen som så på utnyttelse av biblioteksarealene ble tidligere sendt over til 
Teknisk avdeling.) 
 
 
Vedlegg: 

- Mandat og sammensetning for overgangsgruppen 
- Synopsis av arbeidsgruppenes (6) innspill til overgangsgruppen 
- Notat til MN-fak fra overgangsgruppen, datert 5.12.12 
- Referat fra 13. møte i overgangsgruppen 
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Overgangsgruppe for sammenslåing av  
Institutt for molekylær biovitenskap og Biologisk institutt. 

Mandat og sammensetning. 
(Utkast 19.3.12, Knut Fægri) 

 
Det matematisk-naturvitenskapelige fakultet har sendt en henvendelse til Universitetsstyret om 
sammenslåing av Institutt for molekylær biovitenskap og Biologisk institutt til ett institutt. Under 
forutsetning om Universitetsstyrets godkjennelse, foreslås opprettet en Overgangsgruppe som 
skal forberede de overordnete strukturelle forhold rundt denne sammenslåingen slik at instituttet 
er fullt operativt fra 1.1.2013. 
 
Mandat. 
Overgangsgruppen skal gi anbefaling om: 

• Reglement for det nye instituttet. Det vises i den anledning til Normalregler for institutter 
http://www.admin.uio.no/admhb/reglhb/orgadm/normalreglerinstitutter.xml 

• Styresammensetning 
• Organer for spesielle delaktiviteter, herunder eventuelt 

o Undervisningsutvalg og/eller undervisningsleder 
o Programstyrer 
o LAMU 

 
Overgangsgruppen skal legge anbefalingene frem for instituttstyrene ved de to instituttene til 
godkjennelse. 
 
Overgangsgruppen skal også sørge for at de nødvendige grupper og komiteer nedsettes for å få 
avviklet valg til nye organer. Der hvor det bare skal utpekes ansvarlige, gjøres dette av 
overgangsgruppen etter å ha innhentet råd fra de to instituttene. 
 
Sammensetning :  
Overgangsgruppen oppnevnes av de to instituttstyrer og skal ha følgende sammensetning: 

• Instituttleder Biologisk institutt (leder) 
• Instituttleder IMBV 
• Kontorsjef Biologisk institutt 
• Kontorsjef IMBV 
• En representant for vitenskapelig personale fra hvert av instituttstyrene (tilsammen to) 
• En representant for teknisk/administrativt personale fra hvert av instituttstyrene 

(tilsammen to) 
• En representant for studentene fra hvert av instituttstyrene (tilsammen to) 
• En representant fra tjenestemannsorganisasjonene 
• Lokalt ledende verneombud 
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SYNOPSIS AV ARBEIDSGRUPPENES (6) INNSPILL TIL 
OVERGANGSGRUPPEN 
 
1.  Anbefalinger fra arbeidsgruppen for organisering  
 
Fakultetet har høsten 2012 vedtatt at instituttene skal opprette et fjerde organisasjonsnivå, kalt seksjoner/nivå 4,  for å 
ivareta faglig ledelse og personalledelse på en god måte. I fakultetets begrunnelse for å opprette et nytt, formelt 
organisasjonsnivå fremheves i særlig grad behovet for personaloppfølging. Ifølge UiOs nåværende reglement er det bare 
instituttledere som er tillagt personalansvar. I praksis er det umulig for MNs (stor)institutter, inklusive IBV, å drive 
forsvarlig oppfølging av hele personalet fra nivå 3. Denne oppgaven må delegeres til seksjonsledere trenet i 
personaloppfølging.  
 
Arbeidsgruppen for organisering (AO) anser at størrelsen på Institutt for biovitenskap (IBV), med ca. 300 faste og 
midlertidige ansatte, i seg selv nødvendiggjør ‘seksjonering’ av den faglige virksomheten, inklusive delegering av 
personalansvar. Seksjonenes sammensetning og faglige innretning vil være viktige for å kunne oppfylle IBVs målsetninger. 
Antallet og størrelsen på seksjonene må begrunnes ut fra målsetningene med sammenslåingen: 
 
 - å legge til rette for samarbeid og synergier mellom forskningsgrupper innen de ulike biologiske fagdisiplinene for å 
frambringe bedre forskning og utdanning i moderne biologi 
 
- å skape et arbeidsmiljø som fremmer original forskning, solid forskningsfinansiering og ivaretar og utvikler kunnskap og 
kompetanse hos vitenskapelig og teknisk personale 

 
AO trekker fram flere forhold som bør/må ivaretas i arbeidet fram mot etableringen av et passende antall nivå 4 enheter på 
instituttet.  (1) alle seksjonene må ha sterke forskningsgrupper; (2) god intern kommunikasjon er avgjørende for om 
omstillingen skal lykkes; (3) det er viktig at seksjonene består av fast vitenskapelig ansatte som kan jobbe sammen, men (4) 
det må samtidig legges vekt på å etablere nye samarbeidskonstellasjoner for å utløse synergier; (5) seksjonene må ha en viss 
størrelse for å skape slagkraftige miljøer som evner å  oppnå tilstrekkelig ekstern finansiering til å ivareta kvalitet og bredde i 
seksjonenes forskningsområder/tematikk; (6) tilfanget av egnete mellomledere ved UiO og instituttet tilsier at det ikke bør 
opprettes for mange seksjoner.  
 
AO foreslår at det opprettes fire seksjoner, i tillegg til CEES. Hver seksjon vil ideelt sett  kunne bestå av ± 10 fast 
vitenskapelig ansatte med tilhørende forskere, ingeniører/teknisk ansatte, postdoktorer, stipendiater og masterstudenter.  
 
Seksjonenes viktigste oppgaver må være å fremme et godt, produktivt, idérikt og attraktivt arbeidsmiljø som resulterer i 
interessante forskningsresultater; gode, finansierbare søknader og publikasjoner med høy ‘impact’; samt velutdannede 
kandidater som er attraktive på arbeidsmarkedet. 

 
Instituttledelsen og en faglig-strategisk ledergruppe ved instituttet, - bestående av seksjonsledere og instituttledelse-, –må, 
basert på innspill og kjennskap til de fast vitenskapeliges forskning og interesser, samt nasjonale og internasjonale 
forskningsutfordringer og rammebetingelser, utarbeide forslag til fagtemaer og fellesprosjekter for seksjonene.  
 
AO støtter rasjonaliteten i at nye kjernefasiliteter som sekvenserings- og ‘imaging’-plattformene ved IBV knyttes nært til en 
seksjon. Dette bør også vurderes for andre fellesenheter ved instituttet, slik som Fytotronen, EM-lab og Dyrestallen etc. 
 
AO anbefaler : 
 

• at IBV etablerer fire seksjoner med ± 10 fast vitenskapelig ansatte i tillegg til CEES 

• at alle seksjoner har sterke forskningsgrupper 

• at kjernefasiliteter som sekvensering- og ‘imaging’-labene tilknyttes en seksjon, og at dette også vurderes for 
Fytotronen, EM-lab og Dyrestallen 

• at instituttleder/ledelse aktivt involverer de ansatte i etableringen av seksjonene 

• at instituttleder/ledelse - i samspill med de ansatte - rekrutterer egnede seksjonsledere som er interesserte i og 
kapable til å utøve faglig og personalmessig ledelse (se vedlegg om MNs lederprinsipper, som også omfatter nivå 4 
ledere) 

• at instituttledelsen - i samspill med de ansatte/seksjonslederne - utarbeider fagtema for seksjonene 

• at seksjonslederne - sammen med instituttledelse - utgjør en rådgivende strategisk ledergruppe på instituttet 
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• at nye seksjonsledere får nødvendig opplæring i personalledelse, prosjektledelse, prosessledelse, strategiutforming 
og målstyring 

• at det avsettes interne incentiver/midler til seksjonene for å gi et visst strategisk handlingsrom 

 

AO anbefaler videre at seksjonslederne tillegges følgende oppgaver i seksjonen: 

• personalansvar for fast vitenskapelig ansatte i felleskap med instituttleder 

• personalansvar for midlertidig vitenskapelig ansatte 

• personalansvar for teknisk personale tilknyttet seksjonene 

• utvikling av en felles visjon og kultur som inspirerer og motiverer medarbeiderne 

• utarbeidelse av mål og visjoner for forskningen i seksjonen i samspill med de vitenskapelig ansatte, og i tråd med 
instituttets overordnede strategi 

• utarbeidelse av målsetninger for hver enkelt tilsatt i samsvar med planer og strategier for seksjonen som helhet 
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Vedlegg: MNs lederprinsipper 

MNs lederprinsipper er basert på en felles virkeligshetsforståelse og et ønske om, gjennom tverrfaglig 
samarbeid på tvers av dispilinene, å utvikle et internasjonalt forskningsfakultet.  

På MN settes det av tilstrekkelig tid og ressurser til å gå inn i lederrollen. Lederoppgaver gis prioritet 
og følges opp av overordnet leder. 

En leder ved MN 

• Utøver personalledelse 
  Det innebærer at jeg som leder  

 bidrar til kontinuerlig oppfølging, motivering og utvikling av den enkelte 
medarbeider 

 identifiserer og tar tak i funksjonssvikt 
 sørger for at de som jeg leder har en klar oppfatning av sine oppgaver. 
 skaper en legitimitet og kultur for personalledelse i organisasjonen, 
 gir personaloppfølgingen realisme og dynamikk  

 
• Tar et helhetlig ansvar 
  Det innebærer at jeg som leder 

 tar ansvar for all aktivitet ved enheten på tvers av (egne) sektorinteresser 
 har et kontinuerlig fokus på utvikling av organisasjonen 
 organiserer egen enhet med en hensiktsmessig struktur  
 sørger for å ha innsikt i rutiner og styring for hele organisasjonen 

(systemforståelse) 
 fordeler ansvar og gir myndighet 
 bidrar til at overordnede målsettinger nås 
 kvalitetssikrer det faglige nivået 

 
• Utvikler samhandling og samspill  

  Det innebærer at jeg som leder  

 setter felles mål sammen med medarbeiderne. 
 er tydelig på både individult ansvar og samspillsansvar 
 tilrettelegger for møteplasser 
 gir og tar tilbakemeldinger  
 er generøs 

 
• Sørger for god informasjonsflyt 

   Det innebærer at jeg som leder  

 formidler informasjon ovenfra og ned, og tar imot nedenifra og opp 
 tilrettelegger arenaer for informasjonsutveksling 
 løpende informere ansatte om forhold som påvirker arbeidssituasjonen 
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2.  Anbefalinger fra arbeidsgruppen for undervisning 

 
Arbeidsgruppen for undervisning (AU) har diskutert problemstillinger relatert til innholdet i 
undervisningen og harmonisering av studieprogrammene, overordnede prinsipper for undervisningen 
og kursporteføljen på Bachelor- og master-programmene, og utarbeidet forslag til hvorledes dette kan 
implementeres opp mot eksisterende programmer ved de to (gamle) instituttene uten at store og 
omfattende endringer implementeres der instituttet star nå. Videre gir AU anbefalinger om 
organiseringen av undervisningsutvalg og programråd ved det nye instituttet. 

AU er kjent med arbeidet fakultetet har gjort i forhold til undervisning innenfor fakultets-satsningen i 
livsvitenskap i forrige dekanatperiode. AU er av den oppfatning at planene for et livsvitenskap 
utdanningsløp på fakultetet er kommet såpass kort at det vil være prematurt å legge opp til store 
endringer i undervisningen ved IBV på nåværende tidspunkt for å møte et slikt nytt utdanningsløp.  
 
I AUs diskusjoner av overordnede prinsipper er lagt vekt på en viss integrering av de ulike 
programmer/retninger slik at det skal være mulig for studentene å bytte mellom disse. Det foreslås 
videre at det på et tidlig tidspunkt i studiet arbeides for å integrere andre disipliner i IBV-kursene 
gjennom eksempler, øvelser og bruk av ulike verktøy. Dette vil være en måte å introdusere 
tverrfaglighet og samtidig sikre faglig dybde i dagens disiplinbaserte bachelorgrad.  Dette gir en basis 
for å introdusere større tverrfaglighet senere i studieløpet på master- og PhD-nivå.  
 
BACHELORSTUDIET: 
 
Overordnede prinsipper/målsetninger 
 
Tre bachelorprogram ved IBV 
AU foreslår at bachelorundervisningen ved IBV organiseres i tre studieløp/studieprogrammer: 
‘Biokjemi’, ‘Molekylærbiologi’ og ‘Biologi’. En inndeling i tre program som spesifiseres på 
vitnesbyrdet, vil gi bedre informasjon om det faglige innholdet i studiet når studentene skal 
dokumentere sin kompetanse senere. En organisering i ulike program muliggjør også ulike 
opptakskrav for de forskjellige studieløpene og vil kunne bedre rekrutteringen til et bachelorstudium 
ved IBV.  
 
Plass til utveksling i ett semester ved alle bachelorprogrammene 
Det bør legges til rette for at ett studiesemester av bachelorstudiet kan legges til et annet universitet, 
fortrinnsvis i utlandet. I hvert av de tre bachelorprogrammene anbefales at det bare er valgfrie emner i 
det sjette semesteret i den ordinære studieveien. For de mest aktuelle utvekslingsuniversitetene bør det 
utarbeides en oversikt over emner som er likeverdige med våre egne kurs, slik at studentene får den 
nødvendige forutsigbarhet for å kunne planlegge en optimal utveksling i løpet av bachelorstudiet.  
 
Overgang mellom bachelorprogrammene underveis i studiet 
Mange 1. års studenter ved IBV har uklare forestillinger om fagtilbudene og den faglige 
spesialiseringen i programmene ved instituttet. Studieveiene bør gi mulighet for overgang mellom 
studieprogram i løpet av de første semestrene av studiet. Det foreslås et løp som muliggjør en 
overgang mellom alle tre programmer etter annet semester, og en overgang mellom programmene i 
Molekylærbiologi og Biologi etter fjerde semester uten at studiet forlenges.  
 
Felles emner for alle bachelorprogrammene 
Bred naturvitenskapelig innsikt er en forutsetning for profesjonelle studier i biologiske fag. I løpet av 
de siste 10-20 årene er den biologiske forskningen blitt stadig mer avhengig av ‘input’ fra de andre 
naturvitenskapelige grenene. AU konkluderer med at det i alle de tre bachelor-programmene er 
ønskelig med et solid naturvitenskapelige grunnlag i matematikk, kjemi og evt. fysikk. I tillegg bør 
alle programmene inkludere et minimum av biokjemi, evolusjonsbiologi og bioinformatikk.  
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Praktiske konsekvenser av anbefalingene 
 
AU fremhever at det på sikt vil bli nødvendig med betydelige endringer i programmene for å nå de 
skisserte målene i undervisning og utdanning. Arbeidsgruppen har ikke diskutert detaljene i en 
fremtidig omlegging av bachelorkursene, men peker på følgende hovedtrekk som viktige i en slik 
revisjon: 
 
• Det bør være et mål å skape en bredere felles plattform i biologi for alle studentene ved IBV. Et 

slikt felles grunnlag blir mest omfattende for programmene i Molekylærbiologi og Biologi, der det 
vil bli mulig med en overgang mellom programmene helt frem til slutten av fjerde semester. For å 
gi plass til økt faglig bredde i grunnutdanningen, kan det bli nødvendig å flytte enkelte 
bachelorkurs opp på masternivå.  

 
• Det er i dag overlapping mellom bachelorkurs både ved det enkelte institutt og mellom kurs som 

tilbys av de to instituttene. Ved å redusere denne overlappingen blir det større rom for å utvide den 
felles plattformen for våre fremtidige studenter. 

 
• Fleksibiliteten i studieløpene og muligheten til å øke den faglige bredden ville bedres dersom alle 

emnene hadde 10 studiepoeng.  
 

• Et av kursene der innholdet i stor grad dupliseres på et senere (mer avansert) nivå i studieløpet er 
BIO1000. For våre programstudenter bør dette kurset erstattes med et nytt kurs, som er komponert 
med tanke på å styrke den felles faglige plattformen.  

 
 
MASTERSTUDIET: 
 
Overordnede prinsipper/målsetninger 
 
Seks masterprogram ved IBV 
AU foreslår at masterundervisningen ved IBV organiseres i seks masterprogram: ’Biokjemi’, 
’Molekylærbologi’, ’Fysiologi’, ’Økologi og evolusjon’, ’Marin biologi og limnologi’ og 
’Toksikologi’. I tillegg kommer et felles nordisk masterprogram i biosystematikk og biodiversitet 
(NABIS; Nordic Academy of Biodiversity and Systematic Studies). 
 
Argumentene som fremholdes for å opprette tre bachelorprogram (i stedet for å slå sammen til ett 
program), gjør seg også gjeldende for organisering av masterundervisningen.  
Seks programmer vil gi: 
  
● bedre synliggjøring av de ulike studieløpene og kompetanse ved endt utdannelse, hvilket også 
påvirker rekrutteringen til instituttet, og  
 
● mulighet for differensierte opptakskrav slik at vi unngår uheldige forskyvninger av opptakstall.  
 
Forslaget innebærer at IBV etablerer seks studieretninger som tilsvarer dagens studieretninger. Det må 
igangsettes et arbeid med videre utvikling av studieretningene,  hvor  supplering og/eller erstatning 
med nye studieretninger som fremmer større tverrfaglighet vil være et mål.  
 
Felles overordnede opptakskrav til masterprogrammene 
Det bør være felles overordnede opptakskrav for masterprogrammene, slik tilfellet er i dag. 
Det vil fortsatt være behov for enkelte spesifikke krav ang. det faglige grunnlaget for opptak til de 
enkelte studieretningene innen de ulike programmene, slik det også er i dag.  
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Felles introduksjonskurs 
Det er ønske om et felles (10 sp) introduksjonskurs for alle program og studieretninger som gir en 
felles plattform for alle masterstudentene. Et slikt kurs vil kunne inneholde elementer fra nåværende 
BIO5000 og MBV4010, f.eks. en teoretisk del med forskningsetikk, skriveveiledning og 
bibliotekbruk, samt en praktisk del med introduksjon til praktiske metoder og bioinformatikk. AU 
anbefaler at det raskt utvikles et slikt kurs (se praktiske konsekvenser nedenfor). 
 
Et minimum av valgfrie emner 
AU ser det som ønskelig å kunne ta valgfrie emner på alle studieretninger.  For å stimulere til 
tverrfaglighet, bør det legges til rette for at kurs fra andre masterprogram og studieretninger (og andre 
disipliner) kan inngå i masterstudiet. 
 
Praktiske konsekvenser 
 
For å nå målene vil det være nødvendig med enkelte administrative justeringer i tillegg til noe 
omlegging og justering av kursporteføljen på de ulike programmene: 
  
• De spesifikke opptakskravene til de ulike studieretningene må gjennomgås og justeres i forhold de 

endringer som gjøres med bachelorprogrammene, både når det gjelder nye obligatoriske kurs og 
flytting av tidligere bachelorkurs til masternivå. Det må også sikres at verken de overordnede eller 
spesifikke opptakskravene ekskluderer studenter som ønsker å bytte mellom 
bachelorprogrammene. 
 

• For å kunne ta kurs på tvers av de tidligere instituttgrensene må kursene harmoniseres bedre i tid og 
rom. Flere tidligere BI-kurs bør kunne legges opp som intensivkurs. Flere intensivkurs vil gjøre det 
enklere for studenter fra andre universiteter å ta mastergradskurs ved IBV. 
 

• Det bør nedsettes en arbeidsgruppe som arbeider med et konkret forslag til et felles 
masterintroduksjonskurs for de tre masterprogrammene. 
 

• Fordeling av masteroppgaver foregår i dag på forskjellig måte ved de to instituttene. AU ser ikke et 
umiddelbart behov for å endre disse ordningene og mener at instituttet inntil videre kan fortsette 
med ulike løsninger for de enkelte studieretningene. På lengre sikt bør diskuteres om det er 
optimalt å ha to ulike systemer. En harmonisering av tildelingsreglene kan være nødvendig for å 
oppnå større grad av tverrfaglighet enn det som er tilfellet i dag. 

 
 
Andre anbefalinger 
 
Undervisningsleder, undervisningsutvalg og programråd 
 
AUs forslag til overordnet organisering av undervisningen ved IBV er en undervisningsleder, ett 
undervisningsutvalg og to programråd. Et felles undervisningsutvalg/programråd, hvor alle større og 
mindre saker behandles, vil være upraktisk og tidsødende. Det vil være en fordel å fordele 
fagspesifikke saker nedover til programråd. I programrådene bør det sitte fagpersoner fra alle de 
impliserte studieretningene, i tillegg til to studentrepresentanter. Undervisningsutvalget bør 
konsentrere seg om overordnede prinsipielle saker, mens de fagspesifikke sakene behandles av faglig 
kompetente personer i programrådene. AUs forslag innebærer to programråd:  
 
● et felles programråd for biologi-bachelor og masterprogrammene i ’Økologi og evolusjon’, ’Marin 
biologi og limnologi’ og ’Toksikologi’ (+ NABIS) og  
 
● et felles programråd for molekylærbiologi- og biokjemi-bachelor, og masterprogrammene i 
’Biokjemi’, ’Molekylærbologi’og ’Fysiologi’.  
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● et felles undervisningsutvalg som består av undervisningsleder, de to programsrådslederne, en 
representant fra studieseksjonen og minst to studentrepresentanter.  
 
 
3.  Anbefalinger fra arbeidsgruppe for infrastruktur/ fellesfasiliteter 

Arbeidsgruppen for infrastruktur/fellesfasiliteter (AIF) har hatt som mandat å samle  inn  
enhetsinformasjon for fellesavdelingene: fytotronen, dyreavdelingen, verkstedet, CEES-lab, Norwegian 
Sequencing Centre, Micro-lab, ABI- lab, EM-lab, Imaging/Live-imaging, MS-laboratoriet, Biologisk 
Stasjon Drøbak, Forskningsstasjon Finse og Forskningsfartøyene. Videre å diskutere prinsipper og 
komme med forslag til bærekraftige   systemer   for   inntjening,   brukerbetaling, drifting og 
utnyttelse av enhetene.  

 
Utnyttelse og organisering av brukerbetaling 
Den generelle holdning og kommentar fra AIF er at brukerbetaling ved fellesavdelinger bør dekke 
driftskostnader og hvis mulig gi et lite overskudd til reinvestering i mindre driftsutstyr og noe 
løpende  vedlikehold  av  utstyrspark.  Dette  er  ordningen  o g  ser  ut  til  å  være holdningen og 
målsettingen  hos dem som ‘styrer’ fellesavdelingene  i  dag.  Det  er  nødvendig  med  en  
presisering  og avklaring av hva brukerkostnader forventes å omfatte. 
 
Brukerkostnader omfatter: 

 
- Kostnader til driftsrekvisita dekkes fullt ut av brukere gjennom brukerbetaling ved alle 

fellesenheter. I tillegg   bør det budsjetteres med et lite overskudd til å betale for nytt 
basisutstyr (småkostnader) og mindre omfattende vedlikehold. 

 
- Kostnader til lønn for teknisk assistanse. Det er store forskjeller når det gjelder antall fast 

ansatte (BI, IMBV) til å forestå driften og i hvor stor grad lønnskostnader  til  teknisk  
assistanse  inngår  i  brukerkostnadene ved de ulike enhetene.   
Det vil være et behov for å harmonisere graden av brukerbetaling for lønnskostnader til 
teknisk assistanse ved de ulike fellesavdelingene. Antallet institutt- teknikere  allokert  til  
de  ulike  fellesavdelinger  bør  gjennomgå  en behovsvurdering.   Driftsbevilgningene   til   
fellesavdelingene   er   begrensede,   men varierer  også  betydelig.  Det er uklart om det bør 
gjøres en utjevning/harmonisering  når  det  gjelder  driftsbevilgninger  gitt  
fellesavdelingenes svært ulike karakterer. 

 

- Kostnader til innkjøp og fakturering internt og eksternt. Noen fellesavdelinger gjør det meste 
av økonomiarbeidet selv, dvs. er innkjøper og attestant i godkjenning av fakturaer samt 
skriver alle internfakturaer og info for eksternfakturering.  Utvalget mener brukerkostnader 
ikke generelt skal bidra til å dekke kostnader knyttet til bruk av innkjøpsseksjonen og 
økonomikonsulenter, men prosedyrene bør være enklest mulig – og dermed kanskje også 
likest mulig for å redusere arbeidsbyrden i denne forbindelse. 

 
 - Avskrivninger på utstyr som anvendes inngår i brukerkostnader ved de fleste 

fellesavdelinger, men i varierende grad, og er primært knyttet til å forestå løpende utskifting 
og oppgradering av mindre kostbart utstyr. Utviklingen er at avskrivningskostnader må 
legges inn i brukerkostnader for alle fellesavdelingene. I prosjektsøknader (NFR) bør dette 
angis som kommende kostnad/utgift avskriving av utstyr som vil bli anvendt i prosjektet. 

 
- Differensierte kostnader på eksterne og interne brukere. Eksterne brukere har til dels 

betydelig høyere og markedstilpassede brukerkostnader ved alle fellesavdelinger, herunder 
Forskningsfartøyene, Drøbak, Finse, Fytotronen, CEES-lab, m.fl. Differensierte kostnader er 
også van l ig  praks is  ved andre FoU-enheter i Norge. Satsene bør justeres fortløpende i 
takt med kostnadene 
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Bedre ordninger for utnyttelsen av og organiseringen av bruker-betaling ved fellesavdelingene 
Dette kan omfatte lett tilgjengelig og oppdatert informasjon (norsk/engelsk) om brukerbetingelser og 
tjenester/bruksmuligheter for de ulike fellesavdelingene og kostnadene forbundet med disse på 
inst it ut t et s hjemmeside. Ledelsen må holdes realitetsorientert i forhold til fellesavdelingenes 
tjenester i sammenlikning med markedet (verden omkring) og kostnadene ved tilsvarende tjenester. 
Beregning av kostnader (på forhånd), fakturering og regnskapsførsel bør tilstrebes å foregå på enklest 
mulig måte med minst mulig tidsforbruk. 
 
Systemer for større inntjening og brukerbetaling 
Nettverksbygging er en sentral faktor. Fellesavdelinger må søke å inngå i nettverk i ulike 
sammenhenger slik at egenaktivitet foregår i et tilpasset samspill med tilsvarende type aktiviteter ved 
øvrige FoU-enheter. Dette kan gi økt effektivitet gjennom å hindre duplisering av aktiviteter, 
redusere kostnader gjennom felles innkjøp, spissing av egenart og tvinge frem en vurdering av hva 
man selv skal utføre av oppgaver og hva som er mer effektivt/mindre kostbart å utføre ved andre 
enheter.  
 
Kapasitetsutnyttelse er en viktig faktor, men også et tveegget sverd. Økt anvendelse og 
brukerinntjening er koplet til økt forbruk og kortere avskrivningstid på utstyr. E t  sent ra lt  
spørsmål her er også hvem fellesavdelingene primært skal tjene, e. g. eksterne brukere med høy 
betalingsevne eller egne forskningstilsatte?  
Fellesavdelinger gjør i dag løpende avveininger på dette området. Tollboden i Drøbak kunne 
eksempelvis vært utleid eksternt store deler av året, men da på bekostning av brukere ved UiO og 
med økte løpende vedlikeholdskostnader. Forskningsfartøyene vurderer tilsvarende fortløpende 
eksterne oppdrag med høy inntjening opp mot brukerbehov fra forskningstilsatte. Målet er hele tiden 
maksimal inntjening veid opp mot brukertilgang. 
 
Avskrivningsmidler må inngå i alle prosjektsøknader. Her er det behov for bedre informasjon fra 
instituttet om hvordan kostnader fremkommer, hva man betaler for og hvordan avskrivningsmidlene 
anvendes. AIF foreslår at slike midler bør kunne gå til et investeringsfond man kan søke tildeling fra 
når avskrevet utstyr må erstattes, hvor de som betaler inn, også bør primært tilgodeses. 
 
Dekningsbidrag/’bench fee’ bør også inngå rutinemessig. På samme måte som for 
avskrivningsmidler er det behov for at dekningsbidrag i størst mulig grad følger det aktuelle prosjekt 
og fellesenhet. 
 
Nye inntektskilder er et viktig fokus for alle fellesavdelinger, men kanskje primært for fellesenheter 
som Finse, Drøbak, Fytotronen og Forskningsbåtene. Det bør stimuleres og legges til rette for å øke 
nye muligheter for privat og offentlig økonomisk støtte til drift og utstyr.  
 
Bedre markedsføring av fellesenheter nasjonalt og internasjonalt er avgjørende for at andre 
universitet, forskningsinstitusjoner, forvaltning og bedrifter får e t  klart bilde av hva inst it ut t et  
kan tilby. Hjemmesider til fellesavdelinger bør løftes fram med en direkte URL.  
 
Prinsipper for hva som avgjør hvilke fellesfasiliteter IBV skal eie/drifte og hvordan de bør 
finansieres 
En fellesenhet  må  dekke  et  k l a r t  d e f i n e r t  o g  vedtatt  instituttstrategisk  behov  i  forhold  
til  undervisning, forskning og formidling innenfor en akseptabel kostnadsramme og 
brukereffektivitet. Heri ligger en vurdering av hva som er strategisk viktig for UiO og instituttet å eie 
og drifte. Dagens fellesenheter tilfredsstiller i svært varierende grad en intern og/eller en ekstern 
brukergruppe. Noen fellesenheter er bygd opp primært for å dekke interne forskningsbehov hos 
forskningstilsatte, forskningsgrupperinger og deres samarbeidspartnere, noen er etablert som følge 
av forskningssamarbeid mellom ulike FoU- enheter,   sykehus   mm., noen kjernefasiliteter av ny 
dato er etablert som nasjonale   forsknings-   og   serviceplattformer, og noen har en lang tradisjon og 
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historikk og en funksjon primært innen undervisning og forskning (Fytotronen, Finse, Drøbak, 
Forskningsbåtene mfl.). 
 
Vurderinger  r und t  fremtidige  fellesavdelinger  s o m in s t i t u t t e t  s k a l  f i n a n s i e r e  vil  
måtte  omfatte  en  rekke  forhold  gitt  at fellesavdelingene er så forskjellige. 
 
 
 
 
4.  Anbefalinger fra arbeidsgruppe for faglig og sosial interaksjon                                   

(samhold) 

 
Samholdsgruppa BIO og IMBV (ASBI) har foreslått en rekke detaljerte tiltak og praktiske grep for å 
utvikle felles kultur ved det nye instituttet.  Kun et utvalg trekkes fram i dette oppsummeringsnotatet.  
 
Det anbefales at IBV setter seg tydelige mål for samhold og felles kultur, og at disse bygger opp 
under mål og strategi for hovedaktivitetene ved instituttet.  Samhold, trivsel og godt 
arbeidsmiljø skal bidra til gode resultater innen forskning, undervisning, formidling og 
innovasjon.  
 
Muligheten for felleskapsfølelse og samhandling er i stor grad avhengig av signaler og 
prioriteringer fra ledelsen. En samlende, inspirerende kultur og et støttende felleskap kan være 
avgjørende for at IBV skal tiltrekke seg gode studenter og dyktige ansatte. 
 
For at IBV skal nå oppsatte mål ved instituttet og for UH-sektoren innen – undervisning, 
forskning, formidling og innovasjon mv. (Ref UH-loven § 1-3), vil det være avgjørende at 
organisering, struktur og kultur ved instituttet bygger opp under målsetningene og legger til rette 
for at disse skal kunne nås. 
 
AML § 2 fastsetter arbeidsgivers ansvar og arbeidstakers medvirkningsplikt, og det gjelder også på 
dette området. Instituttledelsen må stake ut kurs og retning. Dette bør skje i en åpen dialog med de 
ansatte og der ansatte blir involvert i alle prosesser ved virksomheten. Spesielt understrekes hvor 
viktig god intern kommunikasjon er i en endringsprosess. 
 
Struktur og organisering ved instituttet har stor betydning for organisasjonskulturen, som etter hvert 
skal tre fram. 
 
●  ASBI understreker videre nødvendigheten av at det opprettes en ny Samholdsgruppe for IBV fra 
2013 som kan bidra med gode innspill til faglig-sosiale tiltak og kulturbygging ved nytt institutt.  

 
●  Det bør utarbeides en handlingsplan for tiltak som er ønsket gjennomført, for eksempel for en tre-
årsperiode. Planen bør evalueres årlig i forhold til oppsatte mål. 

 
 
Forslag til tiltak for å fremme en felles kultur ved det nye instituttet 

 
Hva bør kjennetegne kulturen ved IBV? 
 
Samholdsgruppa har hatt en spørrerunde hos et utvalg ansatte for innspill til ”Hva bør prege 
kulturen ved IBV?” Svarene (majoriteten) er oppsummert nedenfor: 
 
- Felles mål og felles oppslutning 
- Stolthet og lojalitet over å jobbe ved IBV! 
- Enhetlig overordnet kultur ved IBV, men underenhetene må få lov til å blomstre innen for denne 
- Høy faglig kompetanse 
- Støtte hverandre - Samarbeide internt – godt samhold – stimulere til 50
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- Inspirerende arbeidsmiljø som oppmuntrer til innsats for fremtidsrettet undervisning og forskning 
- Ledelsen er synlig og kjenner sine ansatte 
- Ledelsen må vise at den setter pris på de ansatte 
- Alle ansatte må bli sett og fulgt opp 
- God og forutsigbar personalpolitikk 
 
Viktige tiltak for å skape felles kultur ved IBV 
 
• Ledelse: 
 

o Ledelsen ved IBV må vise ved praktisk handling og ved eksemplets makt hva en ønsker 
for kulturen ved instituttet. Det bør utarbeides mål og planer for arbeidet, og disse må 
støtte opp under overordnede mål og strategier. 

 
o Det bør legges til rette for ny organisasjonsstruktur – nivå 4 ledelse, slik at alle grupper 

ansatte i større grad kan bli ”sett og hørt” av nærmeste leder, og fulgt opp med 
utviklingssamtaler/medarbeidersamtaler. 

 
o Ledelsen bør stimulere til felles team-innstilling ved instituttet, der ulike 

kompetanser blir respektert og verdsatt i oppnåelsen av felles mål. 
 

o Det anbefales at ledelsen søker støtte fra OPA-UiO/andre i forhold til 
endringsledelse/organisasjonskultur og kommunikasjon rundt dette. 

 
 

• Informasjon og kommunikasjon: 
 

o Det bør legges til rette for tydelige og forutsigbare informasjonskanaler ved instituttet. 
Eksempler er allmøter, e-post, nettinformasjon, seminarer mv. Det vises til forslagene 
nedenfor. 

 
o Informasjonsflyten i linjeorganisasjonen må sikres. 

 
o IBV bør utarbeide rutiner for mottak av nyansatte for å sikre at disse raskt kommer i 

produktivt arbeid og trives på arbeidsplassen. 
 

 
•   Åpenhet, deltakelse og involvering: Ansatte bør inviteres med i     
         beslutningsprosesser, og disse må i størst mulig grad være åpne for alle ansatte. 
 
•   Samhandling, inspirasjon, kreativitet: Ved å legge til rette for foreslåtte tiltak i punktene   
         nedenfor, kan det nye instituttet bidra til at ansatte blir kjent med hverandre, at det utvikles  
         tverrfaglig samarbeid som kan inspirere til kreativ forskning og undervisning med spennende  
         resultater. 
 
•   Kompetanse: IBV tar mål av seg til å være et ledende institutt innen Life science- området i  
         framtiden. Da må alle ansatte være i kontinuering utvikling, og en må sikre økt kompetanse i  
         alle ledd i organisasjonen. Alle ansatte bør derfor ha en utviklings/kompetanseplan som er   
         utarbeidet i samarbeid med nærmeste leder. 
 
 
Forslag til etablering av møteplasser 
 
 

IBV må legge til rette for arealer og fora som innbyr til faglig-sosiale møter og mulighet for tverrfaglig 
kontakt. Dette vil naturlig nok kreve investeringer og prioriteringer, men ”infrastruktur” for forskning 
og undervisning kan også være å sikre et godt og inspirerende arbeidsmiljø som fremmer kreativitet 
og gode resultater i framtida. 51
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●  IBV blir et så stort institutt at det neppe vil kunne etableres en stor felles kantine/ 
personalrom for alle, men det bør legges planer for 1) å etablere et personalrom der det er plass 
for de fleste ansatte ved instituttet, 2) en bør komme i dialog med SIO for bedre mattilbud, 
gunstigere priser og fornyet utforming av kantineområdene. 
 
●  Det vises til Biblioteksgruppas forslag til disponering av biblioteksarealene med kombinert 
løsning for bachelorstudenter og ansatte. 
 
●  Det bør gjøres en gjennomgang av Vestibyle-arealet i samråd med 
arkitekt/interiørarkitekt. 
 
●  Alle nivå 4 enheter og andre underenheter bør ha velfungerende lunsj- og møterom.  
Etter omorganiseringen bør en tilstrebe at ulike enheter/seksjoner ved IBV er samlokalisert og har 
eget/-ne lunsjrom/møterom. 
 
●  Oppgradering av tekjøkkener i etasjene  

 
●   Masterlesesaler.  Masterstudentene bør i størst mulig grad integreres i forskningsenhetene og 
inviteres med i deres møteaktiviteter og lunsjtreff.  
 
●   Sosiale rom – musikk og fysisk aktivitet 
Dette er viktige rom som kan bidra til at ansatte blir kjent på tvers av enhetene, som kan inspirere 
og gi en avveksling i en travel hverdag. 
 
●   Utearealer – flere sitteplasser ved Urtehagen 
 
 
 
Hvordan bli kjent med hverandre på det nye instituttet? 
 
 
IBV må legge til rette for at ansatte ved instituttet kan bli kjent med hverandre, og få en viss oversikt 
over instituttets samlede aktivitet. For å få til dette, bør en benytte seg av aktiviteter som tidligere har 
vist seg å fungere godt ved BIO/IMBV og hos andre. Dette vil innebære en mix av faglige og sosiale 
tiltak. 
 
●  Ledelsen ved IBV må ha en plan for ”bli kjent aktivitetene” tidlig i 2013. Det må settes mål for hva 
en vil oppnå med dette. Dette må formidles til alle grupper ansatte. 
 
 

• IBV-oppstart-seminar: For alle ansatte. Markerer startskuddet for IBV i januar 
2013. Kompetent ekstern ekspertise kan hentes inn for foredrag og råd mhp 
endringer i organisasjoner. Aktuelle tema fra instituttseminaret bør i etterkant 
følges opp ved arbeid i nivå 4 enhetene. 
 

• Felles informasjonskanaler: 
 

o Allmøter med informasjon og diskusjon. Se forslag til gjennomføring i 
vedlegg 4. 

 
o E-post og nettinformasjon 
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• Synlig ledelse: Den nye ledelsen har en viktig oppgave med å gjøre seg kjent 
med alle grupper ansatte og enheter ved IBV. Eksemplets makt er stor – det er 
derfor avgjørende at instituttleder og øvrige ledelsesfunksjoner viser dette i 
praksis, slik at alle ansatte føler seg sett og verdsatt. 

 
• Besøksrunde hos underenhetene: Vi foreslår et månedlig arrangement 

ved lunsjtid der ansatte kan besøke en IBV-enhet for å blir kjent med de 
ansatte – 
miljøet og aktivitetene. 
  

• Sosialt lunsjtreff - 2013: For alle ved IBV, en gang per mnd. Sosialt og faglig 
treffpunkt i en ellers travel hverdag. Alle tar med matpakke – det er gratis 
kaffe/te og frukt. Her kan en evt. legge inn korte presentasjoner og informasjon 
også. 
Sted: Kantina KB-hus, eller i GS-hus kan være mulige sted. 

 
• For alle ansatte 

Særlig ved oppstart av nytt institutt vil det være viktig med samlende 
fellesaktiviteter, og det bør legges en plan for slike aktiviteter hvert år. 
Aktivitetene bør ikke være for omfattende da det også må være rom for 
underenhetenes faglige og sosiale arrangementer. 

 
o Felles-aktiviteter og informasjon: 

 
 Allmøter 

 
 Instituttseminar for alle ansatte. Bør ha fokus på felleskap og 

samhandling. – Eksterne og interne forelesere.  
 

o Faglige aktiviteter: 
 

 IBV – seminarserie 
 

o Sosiale aktiviter: 
 

 Nyårsfest  
 
 Sommerfest 

 
 Julebord 

 
 Aktuell –IBV - populærvitenskapelige foredrag fra ansatt ved IBV 

eller ved UiO.  
 

 IBV-tur:  ”fuglesang”, ”blomstertur”, ”marine organismer” ”vi ser på   
      insekter” osv…  
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 IBV-tren og idrett: lag til Holmenkollstafetten mv. 
 
 
 

 
•   For underenheter og grupper av ansatte: 
 

o Underenheter: Alle etablerte underenheter oppmuntres til å videreføre sine faglige 
og sosiale tiltak ved nytt institutt.  Nye enheter bør utvikle/samordne egne fora for å 
støtte opp under egne fagområder og ansatte. IBVs fellesaktiviteter bør være førende 
for instituttet, og underenhetene må ta hensyn til disse i sin planlegging av egen 
faglig-sosial- aktivitet. 

 
o Grupper av ansatte: 

 
       IBV –faglig forum: For ulike faggrupper: 
 

• Ph.d. og postdoktorer: Om lag hver måned for faglig utveksling 
og sosial kontakt. Programutvalg settes ned. 

 
• Tekniker – forum: For alt teknisk personale. Om lag 3 ganger per 

semester. Leder av teknikerforum velger program sammen med 
gruppen. Ulike tema for kompetanseheving og erfaringsutveksling. 

 
       IBV-fagseminar: For ulike faggrupper: 
 

• Vitenskaps-seminar  
 

• Seminar for teknisk personale 
 

•   Seminar for administrasjonen 
 
 
 
5.  Anbefalinger fra arbeidsgruppe for HMS 

 
HMS-arbeidsgruppen anbefaler at IBV går for en klart definert ”HMS-standard” i sitt arbeid for 
et sikkert og trygt arbeidsmiljø for ansatte og studenter. HMS-området er omfattende og har 
mange implikasjoner ikke minst ved et institutt med omfattende laboratorievirksomhet og 
feltaktiviteter. Ved å sette en høy ”standard” på dette arbeidet vil instituttet være beredt til å 
møte morgendagens forventninger og krav til et sikkert arbeidsmiljø. 
 

Dette innebærer  følgende 
 
Anbefalinger for HMS-opplæring og informasjon: 

 
   UiOs rutiner for HMS-opplæring av ansatte følges, likeledes MN-fakultetets opplegg for 

54



 

14 
 

HMS-undervisning for bachelor – og masterstudenter. 
 

   Enhetene skal sørge for kontinuerlig oversikt over alle som har fått opplæring og 
tilgang til det IBVs laboratorier. Det sendes årlig rapport til instituttledelsen for 
samlet oversikt. 

 
  Det utarbeides ny HMS-håndbok for IBV, og opprettes gode informasjonskanaler 

slik at ansatte føler seg involvert i organisasjonen. 
 
Anbefalinger for felles laboratorierutiner: 

 
  IBV følger UiOs prosedyre for risikovurdering, samt lokal rutine for dette. 

 
   Alt laboratoriearbeid skal være risikovurdert. Det anbefales utarbeidelse av 

risikovurderte prosedyrer – SOP (Standard/Scientific Operating Procedure). BIO SOP-
prosjektet 2012- 
2013 er godt i gang. Ansatte på IMBV bør involveres i prosjektet fra V-2013. 

 
  Kjemikalier: Alle kjemikalier lagret ved IBV skal være risikovurdert i ECOonline. Det 

må utarbeides plan for å få dette på plass ved hele instituttet. 
 

   Feltarbeid og masteroppgaver: At dagens innførte praksis videreføres. 
Ordningen evalueres ved utgangen av 2013. 

 
   Oppfølging av ROS-analysen: 

- Tett dialog med TA-østre for å sikre at påpekte tiltak kommer på plass i løpet av V-2013. 
- Innskjerpe bruk av briller og laboratoriefrakk, følge opp og sikre at dette kommer i orden. 

 
Anbefalinger for felles laboratorierutiner: 

 
  Romansvarlig skal være en fast ansatt. 

 
  Alle laboratorier merkes med enhetlige skilt. Bruk av ECOonline malen er foretrukket. 

For øvrig skal nødvendig faremerking være på plass i forhold til interne brukere og 
nødetater. 

 
  Det bør utarbeides laboratorieinstruks for alle laboratorier ved IBV i henhold til mal 

for dette. 
 

    Spesiallaboratorier: 
- GMO-laboratorier: BIO: Ny rutine for GMO/GMM laboratorier implementeres f.o.m. H- 
2012. IMBV: Gjennomgang av godkjenninger/søknader og rutine. Rutinen 
samstemmes med ny rutine ved BIO. 
- Isotoplaboratorier - IMBV: Nye rutiner for bedre kontroll med 
isotoplaboratorier. Rutinene implementeres f.o.m. nov/des 2012. 
- Dyre-laboratorier - IMBV: Gjennomgang av godkjenninger/søknader og rutiner. 
Behov for justeringer gjennomføres og implementeres V-2013. 

 
  IBV klargjør rutine for behandling av biologisk avfall og ferdigstiller ny rutine for 

avhending av kjemikalier iht ny rammeavtale ved UiO. 
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Anbefalinger for kjemikaliehåndtering og stoffkartotek: 

 
   IBV må velge en modell for å knytte registrering av datablad til innkjøp. 

 
   IBV må peke ut omlag fire fast ansatte ECOonline-administratorer. 

 
   Alle enheter ved IBV skal ha samme rutiner for innlegging og oppdatering av datablad. 

Rutinene implementeres f.o.m. januar 2013. 
 

   Alle nye kjemikalier legges inn i følge ny rutine. Det må legges en plan for 
hvordan etterslepet ved IMBV skal komme i orden. 

  Det anbefales at IBV kjøper ECO PLUS-løsningen fra ECOonline f.o.m. januar 2013. 
Dermed vil en sikre kontinuerlig oppdatering av alle sikkerhetsdatablad. 

 
Anbefalinger for andre viktige HMS-områder: 

 
   Systematisk HMS-arbeid: 

- For å sikre fokus på HMS og arbeidsmiljø ved IBV bør HMS-koordinator og/eller 
ledende verneombud inviteres med på alle styremøter og ledermøter fra V-2013. 

 
  Sikkerhet og bredskap: 

- Etasjeansvarlige brann: Pekes ut av ledelsen slik at en sikrer dekning av alle 
arealer. Dette må være på plass før 1. januar 2013. 
- Kortlesere for isotoplaboratorier/-lager monteres 1. kvartal 2013. 

 
  Fysisk arbeidsmiljø: 

-Punktavsug for arbeid i laboratorier med dyreforsøk (dyreavdelingen og M. Fyhn-lab.) 
monteres før 1. jan 2013. 

 
  Psykososialt arbeidsmiljø: 

- At ledelsen sørger for og sikrer god informasjonsflyt til alle grupper ansatte. 
- At utviklings-/medarbeidersamtaler innarbeides som vanlig praksis og skal 
gjennomføres overfor alle ansatte minst en gang hvert år. 

 
  Organisasjon: 

- Det etableres nivå 4 ledelse for bedre informasjonsflyt i organisasjonen, at ansatte skal 
bli sett og fulgt opp slik at de trives og bidrar til gode resultater. 
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6. Anbefalinger fra arbeidsgruppe for kommunikasjon og 
formidling 

Sammenslåingen av Biologisk Institutt og IMBV er en god anledning til – og viktig motivasjon for – å 
synliggjøre det nye Institutt for biovitenskap som en attraktiv plass for studier, en god arbeidsplass, og som 
et institutt med stor samfunnsrelevans som i forskning og utdanning dekker alt fra molekylære prosesser til 
klimaresponser og systembiologiske problemstillinger på organisme- og økosystemnivå. Arbeidsgruppen 
anbefaler at det utarbeides en kommunikasjonsstrategi som tar høyde for både det umiddelbare behov for å 
markedsføre det nye instituttet for et bredt publikum, og for å meisle ut en mer langsiktig og offensiv 
formidlingsstrategi.  
 
Viktige målsetninger for formidlingen ved IBV bør være å: 

- formidle til potensielle studenter at IBV tilbyr studier av høy kvalitet 
- informere potensielle studenter om hvilke karrieremuligheter et studium ved IBV gir 
- formidle til søkere til vitenskapelige stillinger at IBV er en attraktiv arbeidsplass  
- formidle til potensielle arbeidsgivere at de finner gode kandidater ved IBV 
- informere et bredt publikum om vår egen forskning 
- informere politisk ledelse og organer som finansierer vår forskning 

 
God og aktiv formidling forventes å ha en positiv effekt på rekruttering av studenter og nyansatte, på tilslag 
på søknader om forskningsmidler, og på etablering av samarbeid med nasjonale og internasjonale 
forskningsinstitusjoner og industri. Ikke minst vil det være viktig for å fremheve fagets relevans for 
samfunnet i bred forstand. 
 
For å oppnå disse målsetningene må vi være bevisste på hvordan vi fremstiller oss overfor omverdenen. Her 
spiller internett en helt sentral rolle. For mange, og trolig de fleste, vil nettsiden være det første møte med 
IBV, og dette førsteinntrykk av ”merkevaren” IBV vil langt på vei være avgjørende for måloppnåelse på 
formidlingssiden. 
 
Arbeidsgruppen har valgt å trekke frem tre hovedpunkter som definerer konkrete og langsiktige mål 
for kommunikasjon og formidling ved IBV. Disse er: 
 
1. Kommunikasjonsstrategi for Institutt for biovitenskap. 
2. Kommunikasjonskanaler for Institutt for biovitenskap. 
3. Formidlingsstilling ved for Institutt for biovitenskap 
 
 
1. Kommunikasjonsstrategi for Institutt for biovitenskap 
 
Hvorfor bør IBV ha en kommunikasjonsstrategi? 
Samfunnet og de som styrer forskningen har forventninger til at aktiviteten ved IBV gir kunnskap som er 
samfunnsnyttig, kan bidra til å løse samfunnsmessige utfordringer, og kan bidra til økonomisk vekst. Disse 
forventningene stiller krav til kommunikasjon, formidling av forskning, og dialog med ulike aktører i 
samfunnet. Det er derfor viktig å avklare mål, målgrupper og kommunikasjonstiltak som sikrer IBV en 
maksimering av de muligheter og ressurser som er tilgjengelige.  
 
Arbeidsgruppen mener at en tydelig kommunikasjonsstrategi er et viktig virkemiddel for å nå instituttets 
visjon og overordnede mål. En strategi som som gir mål, rammer og ambisjonsnivå for formidlingen vil også 
være med å sikre at alle jobber i samme retning («felles mål»). Det bør det utarbeides en tydelig profil som 
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alle kan støtte seg på når de skal formidle hvem IBV er, og hva IBV gjør. En kommunikasjonsstrategi vil 
sikre at vi kommuniserer de riktige budskapene til de riktige målgruppene på en mest mulig effektiv måte og 
at vi oppnår den posisjon vi ønsker ovenfor målgruppene.  
 
Å utforme en kommunikasjonsstrategi handler om å definere hvor man står, hvor man vil gå og hva man skal 
gjøre for å komme dit. En kommunikasjonsstrategi bør ta utgangspunkt i de grunnleggende verdiene i 
virksomheten. Den endelige strategien må være akseptert og forstått på alle nivåer og godkjent av styret.  
 
Kartlegging av ressurser internt er en forutsetning for å kunne utarbeide en god strategi. I tillegg kan det 
vurderes å leie eksterne ressurser i utformingen av deler av kommunikasjonsstrategien og til opplæring. 
 
Generelt kan det være nyttig for IBV å stille seg følgende spørsmål når arbeidet med strategi og visjon starter 
for fullt: 

• Hvilke store samfunnsspørsmål skal IBV svare på? 
• Hva skal IBV bidra med til utviklingen av samfunnet? (Hvorfor er vi viktige). 
• Hvem er det som står på utsiden og ser på IBV?  
• Hva ser studenter når de ser på IBV og selve faget biovitenskap? 
• Hva ser politikerne når de ser på IBV? 

 
En grundig gjennomgang av disse spørsmålene og utarbeidelse av en strategi som søker disse målene vil 
definere merkevaren IBV og gi et felles utgangspunkt for alle formidlingsaktører. 
 
 
2. Kommunikasjonskanaler for Institutt for biovitenskap 
 
UiOs strategiplan 2020 fastslår at: «Internett skal være en foretrukken kommunikasjonskanal for 
forskningssamarbeid og informasjonsutveksling med andre fagmiljøer, og som formidlingskanal til en 
bredere allmennhet». For at IBV skal kunne oppfylle sin rolle, er det avgjørende med en betydelig satsning 
på instituttets egen nettside.  
 
IBV kan også med fordel ha en større aktivitet overfor profesjonelle, digitale formidlingskanaler som 
forskning.no som er en sentral kilde til forskningsnytt for mange andre medier. 
 
IBV bør ha en aktiv strategi i forhold til UiOs egen formidlingsavdeling og egne formidlingskanaler som 
Apollon som igjen har et utstrakt samarbeid med Aftenposten om forskningsoppslag. Det vil også være  
relevant for instituttet å ha en side både på ‘facebook’ og ‘twitter’, da dette genererer mer aktivitet på 
nettsiden.  
 
I tillegg til opplagte kanaler bør blogger av egne forskere og masterstudenter stimuleres.  
Disse kanalene genererer kanskje flere lenker inn mot IBV sine internettsider enn noe annet medium.  
 
Videre har vi et stort potensiale når det gjelder å bruke IBV-studentene, de er ekstremt viktige ambassadører, 
og kan være vår forlengede stemme når det gjelder informere om studier, arrangementer, studentliv og 
forskning ut i sosiale medier.  
  
Vi har en stor utfordring i å motivere unge til å velge realfaglig fordyping i videregående opplæring. 
Formidling til skoleverket bør derfor være en viktig kommunikasjonskanal for IBV. Skolelaboratoriet har til 
nå utarbeidet en rekke etter- og videreutdanningskurs for lærere innen biovitenskap, i tillegg til ordningen 
med skolebesøk for elever. Skolerelatert virksomhet som utvikles i samarbeid med forskningsgrupper ved 
IBV, muliggjør rask overføring av ny kunnskap og innsikt i biovitenskap til skolen. 
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3. Formidlingsstilling ved Institutt for biovitenskap 
 
Arbeidsgruppen mener at instituttet bør opprette en egen formidlingsstilling som også har ansvar for 
innhold på nettsidene. Grunnene til dette er mange: 
 

- Det kreves (formell) kompetanse innen biovitenskap, journalistikk og nettpublisering (en 
fagjournalist) for å skrive og presentere nyhetssaker om instituttets forskning på nettsiden.  

- Det krever innsats over tid å bygge opp og pleie et kontaktnettverk med andre formidlingskanaler 
- Formidlingsdagene i regi av fakultetet og Universitetet sentralt (f.eks. Åpen dag, Forskningstorget, 

Faglig-pedagogisk dag og Ungforsk) lider under at ingen har dette som en prioritert arbeidsoppgave 
og kan arbeide langsiktig for å utforme gode bidrag fra instituttet 

- Det må være tydelig hvem man kan henvende seg til om man oppdager feil/utdatert innhold på nett 
eller har nye ideer for formidling 

 
Dette kommer i tillegg til annet innhold på nett som må være på plass og oppdatert og som i stor grad vil 
bruke opp tiden eksisterende ansatte har fått allokert til arbeid med nettsidene: studieweb, de ansattes 
personsider, arrangementskalender og annet fast innhold. 
 
Mer-effekt av en oppdatert nettside vil være: 

- At en nettside som oppdateres jevnlig fra sentralt hold virker motiverende for forskere og studenter 
til selv å holde personsider med mer oppdaterte 

- Forskningsnyheter og annet stoff kan automatisert gjenbrukes på infoskjermer 
 
Det anbefales at det ansettes en person som arbeider full tid med formidling/kommunikasjon av forskningen 
ved IBV. Vedkommende må kunne tilby noe mer enn passiv tilretteleggelse av forskningsnyheter på nettet. 
Ideelt sett bør det være en fagperson med erfaring fra både forskningsjournalistikk og webdesign. 
Medarbeideren skal iverksette kommunikasjonsstrategien i samarbeid med forskerne på IBV og andre 
formidlingsmiljøer ved UiO, slik som kommunikasjonsavdelingen sentralt på UiO, MN-fakultetets 
kommunikasjonsavdeling, APOLLON etc.  
 
Konklusjon: 
 
Arbeidsgruppen anbefaler at: 
 

• Det ansettes en person som arbeider full tid med formidling/kommunikasjon av IBV sin forskning 
• Internett blir en foretrukken informasjonskanal, og at andre kommunikasjonskanaler styrkes 
• Det lages en kommunikasjonsstrategi som gir mål, rammer og ambisjonsnivå for den formidlingen 

som skal gjøres ved IBV 
 
 

 
 

For overgangsgruppen 11.01.2013 

 

Trond Schumacher 
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Referat fra 13. møte i Overgangsgruppen 14.01.13. 

 

Til stede:  

Trond Schumacher, Finn-Eirik Johansen,  Kathrine Schou, Agnethe B. Salvesen, Paul E. Grini, Håkon 
Høgseth, Maren Onsrud, Steinar Mortensen og Kate Bronndal  ( ref. ). 

Forfall:  

Anne Brysting, Mona Bratlie, Svein Stølen,Ole Martin Nodenes, Frode Nyborg 

 

Saker : 

Trond takket gruppens medlemmer for innsatsen. Det har vært nedlagt et stort arbeid med mange 
arbeidstimer i løpet av høsten 2012 og O - gruppen fortjener ros for dette ! 

Trond hadde laget en sammenfatning av alle rapportene fra de ulike arbeidsgruppene. 
Arbeidsgruppene har kommet med konkrete anbefalinger og Overgangsgruppen må bli enige om 
hvilke prioriteringer vi ønsker å legge fram for styret.                                                                                  

MN – fakultetet har allerede vedtatt at det skal etableres et nivå 4 i organisasjonen og 
Arbeidsgruppen for organisering har fremmet forslag om organisering av IBV i fire fagseksjoner,  i 
tillegg til CEES.                                                                                                                                                                      
O – gruppen støtter at  AOs anbefalinger om organiseringen av nivå 4 legges fram for styret. MNs 
prinsipper for ledelse legges ved, disse prinsippene gjelder for alle fakultetets enheter. 

Arbeidsgruppen for undervisning har anbefalt at den overordnede undervisningen ved IBV 
organiseres med en undervisningsleder, ett undervisningsutvalg og to programråd.  Omlegging av 
undervisningen må skje over tid, men oppnevningen av råd og utvalg må skje nå.                                   
O – gruppen støtter at anbefalingene fra AU fremmes for styret. 

 

Andre områder O - gruppen mener  det er  viktig å fokusere på i første omgang er : 

 
1. Felles plattform, kultur og verdigrunnlag. 

O – gruppen mener  at IBV må sette i gang en prosess for å bygge en felles kultur og 
utarbeide spilleregler for  hvordan vi vil ha det ( og hvordan vi ikke vil ha det ) på det nye 
instituttet. O – gruppen diskuterte også om det bør være muligheter for sanksjoner / 
konsekvenser for de som velger å  ikke følge spillereglene. I Kaggestads innlegg på 
Sundvolden,  grep han fatt i nettopp dette og det å være en del av et fellesskap – ”å spille på 
samme lag”.                                                                                                                                               
O – gruppen vil fremme et forslag om at IBV skal prioritere dette området og at vi tar kontakt 
med Kaggestad om muligheten for å benytte ham som veileder i arbeidet med en slik prosess 
framover. 
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2. Etablere faglige og sosiale møteplasser. 

Som en fortsettelse av å bli kjent og få en felleskapsfølelse er det nødvendig å etablere flere  
møteplasser. Samholdsgruppen har fremmet mange konkrete forslag, flere av disse kan 
settes i gang uten store kostnader. Vi har nettopp fått beskjed om at Teknisk avdeling  ikke 
har innvilget midler til ombygging av Biologisk Biblioteks arealer, men O – gruppen mener at 
instituttet må se på alternative muligheten. Dersom vi kan klare å få lagt et nytt gulvbelegg,  
kan vi i alle fall bruke lokalene til noe f. eks. spiserom, bordtennisrom  eller festlokale.                                                                                                                                                   
O –gruppen mener at det nye styret bør oppnevne en ny ”Faglig / sosial gruppe” på tvers av 
fag og ansattegrupper ved IBV. Det må utarbeides en tiltaksplan over aktiviteter av faglig / 
sosial karakter som skal iverksettes i 2013, etter tiltak foreslått av Arbeidsgruppen for 
samhold.   
 

3. Formidling, profilering og kommunikasjon. 
Synliggjøringen av IBV er spesielt viktig i en oppstartfase og weben vår må være oppdatert. 
Det er to ting som er viktig;  den rent tekniske delen med å få alt på plass på weben og 
formidlings / kommunikasjonsdelen. Dette handler om IBVs omdømme og hvordan vi ønsker 
å framstå for omverdenen. Vi trenger en som både er fagperson, kan skrive ( journalist ) og 
som kan formidle. Denne personen må kobles tett opp mot Skolelabben.                                                   
O – gruppen vil anbefale styret at det opprettes en prosjektstilling i min. et år for å få alt 
dette på plass nå. 

 

 HMS – arbeidet er ivaretatt inneværende år i og med at vi har forlenget engasjementet for HMS – 
koordinatoren ut 2013 og alle formelle fora er på plass ( LAMU, beredskapsgruppe, ledelsesgruppe 
etc. ). Arbeidet med harmonisering av rutiner og systemer er godt  i gang. 

 

Punkter fra arbeidsgruppen for infrastruktur ble ikke diskutert.  
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